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Iecavas novada domes priekšsēdētājs Aivars Mačeks sagaida satiksmes ministru Tāli Linkaitu.

Atceramies barikādes

Otrdien, 21. janvārī, Iecavas 
Mūzikas un mākslas skolā 
notika Zemgales plānošanas 

«Jūs, latvieši, paveicāt to, kas 
tika uzskatīts par neiespējamu.»  
Ar šiem Dž. Šārpa, nevardarbīgās 
pretošanās eksperta, vārdiem pie 
Iecavas pamatskolas  
9.a un 9.b klases skolēniem 
vērsās vēstures skolotāja  
Sandra Sūna, iesākot Barikāžu 
laikam veltīto pasākumu. 

Klāt kārtējā sapulce

reģiona (ZPR) Attīstības padomes 
kārtējā sēde, kurā piedalījās visu 
Zemgales novadu pašvaldību 
domju priekšsēdētāji un pārstāvji.

Tika apstiprināti vairāki svarīgi 
dokumenti: ZPR šīgada darba plāns 
pamatfunkciju īstenošanai, ES fon-
du un citas ārvalstu finanšu palī-

dzības projektu īstenošanai un paš-
valdību deleģēto uzdevumu izpildei; 
ZPR budžets šo uzdevumu īstenoša-
nas nodrošinājumam; Zemgales re-
ģionālā ainavas un zaļās infrastruk-
tūras plāna 2020.-2027. gadam gala 
redakcija.

Zemgalieši tiekas Iecavā

Iecavas politiski represēto 
kluba biedru atskaišu-vēlēšanu 
sapulce notiks trešdien,  
29. janvārī, plkst. 12  
Iecavas kultūras namā. 

Dienas kārtībā - valdes un 
revīzijas atskaites, vēlēšanas,  
t. sk. delegātu vēlēšanas uz kār-
tējo konferenci, kas Rīgā notiks 
15. februārī plkst. 10.00. Ievēlēto 

delegātu pulcēšanās plānota pie 
domes, izbraukšana – plkst. 8.30.

Jau zināms, ka kārtējais poli-
tiski represēto salidojums notiks 
22. augustā Ikšķilē.

Visi tiek gaidīti 29. janvārī, kā 
arī turpmākajos mūsu pasāku-
mos.

 Kluba valde

Tamāra Šmite
pašvaldības administrācijas
Administratīvās nodaļas vadītāja

Anta Kļaveniece

Atzīmējot pirms 29 gadiem 
Rīgā notikušo Barikāžu laiku, 
skolā  tika organizēts plakātu kon-
kurss, kurā, veicot darbu grupās, 
skolēniem bija iespējams demons-
trēt  ne tikai zināšanas par šo Lat-
vijai tik ļoti svarīgo laiku, bet arī 
prezentācijas prasmes, klātesošos 
iepazīstinot ar  savu izveidoto pla-
kātu.

Ieva Plēsuma
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Anta Kļaveniece

Sveicot Annu Baumani (vidū), kolēģi uzteica viņas darbaspējas, vēlēja veselību un dzīvesprieku.  

Nobeigumā, ieskatoties sevī un sarunājoties ar savu 
sirdsapziņu, skolēni sniedza atbildi uz jautājumu: «Vai tu, 
9.  klases skolēn, šodien būtu gatavs doties uz Barikādēm, 
lai nosargātu savas valsts brīvību?» Izrādās, jā, skolēni būtu 
gatavi atkārtot šo tēvu un vectēvu soli, jo daudzi darbojas 
jaunsargos, dažiem zemessargi ir vecāki, vēl citi netīko pēc 
labākas dzīves ārzemēs. Prieks par pasākumu, prieks par 
jauniešiem!

Savukārt pie mazajiem, 1.a, 2.a., 3. a un 4.a skolēniem, 
viesojās iecavnieks Maksims Krutikovs, kas ļoti vienkār-
šā, bērniem saprotamā valodā izskaidroja šo nozīmīgo lai-
ku valsts vēsturē. Skolēni nebaidījās uzdot jautājumus, ar 
degsmi noskatījās Maksima sagatavoto vizuālo materiālu. 
Paldies šī vēsturiskā notikuma ekspertam par vēl nedzirdētu 
informāciju, paldies skolēniem par ieinteresētību!

Attēlā: motivēts aizstāvēt savu tēvu zemi ir zemes-
sarga Māra Novicka dēls Ermīns. 

Darbs ar bērniem neļauj novecot

20. janvārī Iecavas pamatskolas 
darbinieki 80 gadu jubilejā 
sveica savu kolēģi logopēdi 
Annu Baumani.

Anna Baumane ir viena no 
pieredzes bagātākajām logopēdi-
jas speciālistēm Latvijā, pedagoģi-
jas maģistre, 14 grāmatu autore, 
strādājusi par docenti un lektori 
Latvijas augstskolās, vairāk nekā 
40 gadus bijusi Ogres 1. vidussko-
las un Ogres rajona galvenā logo-

2020. gadā 
Edvarta Virzas Iecavas 

bibliotēka saviem lasītājiem 
piedāvā gandrīz pussimtu 

periodisko izdevumu. 
Šogad abonēto žurnālu skaitā 

četri ir jauni. 

LAIKRAKSTI:
1. Bauskas Dzīve
2. Diena
3. Iecavas Ziņas
4. Latvijas Avīze
5. Neatkarīgā Rīta Avīze

ŽURNĀLI:
1. Annas Psiholoģija
2. Astes
3. Citādā Pasaule
4. Čaklās Rokas *
5. Dari Pats
6. Dārza Pasaule
7. Deko *
8. EJ! 
9. Ieva
10. Ievas Dārzs
11. Ievas Māja
12. Ievas Stāsti
13. Ievas Veselība
14. Ievas Virtuve
15. Ilustrētā Pasaules Vēsture
16. Ilustrētā Zinātne
17. IR
18. Kā tas strādā? *
19. Kas Jauns
20. Klubs
21. Ko Ārsti Tev Nestāsta
22. Leģendas
23. Likums un Taisnība *
24. Lilit
25. Mans Mazais
26. Mājas Viesis
27. Mājas Virtuve
28. Mistērija
29. Nezināmā Vēsture
30. OK!
31. Pastaiga
32. Patiesā Dzīve
33. Pērle
34. Planētas Noslēpumi
35. Praktiskais Latvietis
36. Praktiskie Rokdarbi
37. Privātā Dzīve
38. Rīgas Laiks
39. Santa
40. 100 labi padomi
41. Una
42. Veselība
43. Zintnieks

  * – jaunums

Avīzi vai 
žurnālu?

pēde, labojot bērnu runas defek-
tus un vadot rajona un novada 
logopēdus. Nu jau sesto gadu 
viņas darbdienas rit Iecavas pa-
matskolā. 

Neskatoties uz cienījamo ve-
cumu, logopēdes vēlme darīt nav 
norimusi, un jubilejas reizē viņa 
atzina, ka paralēli darba gaitām 
top arī manuskripts nākama-
jai grāmatai. «Nejūtu, ka gadu 
būtu tik daudz. Visu mūžu esmu 
strādājusi ar bērniem, un tas arī 
pašai liek justies jaunai,» sacīja 
jubilāre. «Savā būtībā esmu bēr-

nišķīga. Man nepatīk lietas vilkt 
garumā, bet darīt uzreiz. Ja jāda-
ra, daru un gari nefilozofēju.» 

Par ilggadēju un radošu darbu 
jubilāre saņēmusi vairākus apbal-
vojumus. A. Baumane ir Pedagogu 
izglītības atbalsta centra organi-
zētā mācību grāmatu konkursa 
divkārtēja laureāte, saņēmusi 
Luda Bērziņa prēmiju (1995. un  
1996. gadā), vairākus Goda raks-
tus un 2000. gadā – Triju Zvaig-
žņu ordeņa Zelta goda zīmi. Apbal-
vojums piešķirts par ilgu, pacietī-
gu un nesavtīgu darbu. 

Atceramies barikādes
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Anta Kļaveniece

Diāna Goldmane
sabiedrisko attiecību speciāliste

Tamāra Šmite
pašvaldības administrācijas
Administratīvās nodaļas vadītāja

Novada domē 

21. janvārī Veselības un 
sociālo jautājumu komitejas 
sēdes darba kārtībā bija tikai 
viens jautājums – deputāti 
pārrunāja iespējas veterānu 
sporta atbalstam un turpmākās 
attīstības problēmas. 

Novada sporta skolas «Darti-
ja» direktore Baiba Gāga un paš-
valdības administrācijas Sporta 
nodaļas vadītājs Valdis Šusts 
skaidroja pašreiz novadā izvei-
dojušos situāciju, kad veterānu 
sporta aktivitātēm nav vienojoša 
organizatora. Lai veicinātu sporta 
veterānu iesaisti viņiem paredzē-

Izsolē pārdots 
nekustamais īpašums

tās nodarbībās un arī augstāka 
līmeņa sacensībās, būtu nepiecie-
šams koordinators, kas uzņemtos 
atbildību par veterānu sporta va-
jadzību apzināšanu un iespēju ro-
bežās organizētu arī nodrošināša-
nu (transports, naktsmītnes u. c.). 
Kā izteicās B. Gāga, «veterāni ir 
savdabīga tauta, ar kuriem daudz 
jārunā un jāpārliecina». Tāpēc šā-
dam pienākumam svarīgi atrast 
aizrautīgu entuziastu, kurš spētu 
sapulcināt novada sporta veterā-
nus kopīgām aktivitātēm dažādos 
sporta veidos. 

Deputātu izteikumos izska-
nēja priekšlikumi dibināt novada 
sporta veterānu klubu, rast iespē-
ju saņemt finansējumu veterānu 
sporta atbalstam, kā arī izveidot 
atbilstošu amata vienību, kas no-

Iecavas novada pašvaldība 
izsolē par 17 700 eiro pārdevusi 
nekustamo īpašumu 
Rīgas ielā 36, Iecavā.

Izsolē bija viens pretendents, 
kurš iegādājās īpašumu jau pēc 
viena izsoles soļa.

Izsolāmā īpašuma nosacītā 
cena bija 17 600 eiro, un izsoles 
solis – 100 eiro.

Izsolei par nekustamo īpašu-
mu «Dzimtmisas skola», Dzimt-
misā, Iecavas novadā, un «Alti-
ņi», Dzimtmisā, Iecavas novadā, 
nepieteicās neviens pretendents, 
tādēļ par šo objektu nodošanu iz-
solē atkārtoti dome lems 28. jan-
vārī. 

Sestdien, 11. janvārī, Iecavas 
kultūras namā notika Latvijas 
zemnieku federācijas (LZF) 
organizētā diskusija par Eiropas 
Savienības (ES) sniegtajām 
iespējām un iniciatīvām, kas 
veicinājušas lauku reģionu, 
pašvaldību un vietējo kopienu 
attīstību.

Diskusija tika rīkota ar mēr-
ķi paplašināt iedzīvotāju zināšanas 
par ES atbalsta instrumentiem.  
LZF valdes priekšsēdētāja Agita Hau-
ka un lauku attīstības eksperte Agne-
se Hauka pastāstīja par ES sniegta-
jām iespējām un atbalsta instrumen-
tiem, uzsverot vietējās pašvaldības 

pieredzes piemērus, kas veicinājuši 
lauku attīstību Zemgales reģionā. 
Pēc tam ikvienam dalībniekam bija 
iespēja dalīties savā pieredzē, veik-
smes stāstos un izaicinājumos, kas 
piedzīvoti, īstenojot vai piedaloties ES 
līdzfinansētos projektos. 

Uz jautājumu par ieguvumiem 
no diskusijas iecavniece Vija Mu-
rāne atzina, ka pašai saistības ar  
ES atbalsta izmantošanu neesot, 
taču bijis interesanti uzzināt, kādus 
projektus ir realizējusi un tuvākajā 
laikā plāno paveikt pašvaldība. «Prie-
cājos, ka Iecavā kļūst arvien sakop-
tāka vide, un ceru, ka arī ieplānotos 
projektus nenobremzēs birokrātija 
un plānotā novadu reforma. 

Avīzes īpaši nelasu, tā ka šis pa-
sākums ļāva man paplašināt savu 

Diskusija paplašina 
redzesloku

redzesloku un uzzināt daudz jauna. 
Mazliet uztraucos, kas būs ar ieplā-
noto Tirgus ielas 3 renovāciju, kurai 
arī plānots piesaistīt Eiropas atbal-
stu. Es esmu par, bet vai visi cilvēki 
piekritīs? Ir kaimiņi, kas baidās, vai 
varēs par visu samaksāt.»

Jelgavnieks Ilārs Sevčenoks pa-
stāstīja, ka diskusijā nav guvis atbil-
des uz visiem saviem jautājumiem 
un nav līdz galam sapratis, pie kā 
tad ar savu biznesa ideju doties, tā-
pēc būšot nepieciešama vēl kāda in-
dividuāla konsultācija. Taču, dzirdot 
pieredzes stāstus, viņš guvis iedroši-
nājumu savu ieceru īstenošanai. 

Ilārs pašlaik nodarbojas ar ak-
mens virsmu izgatavošanu, un, lai 
paplašinātu darbības sfēru un iz-
veidotu jaunu ražotni, nepieciešams 
papildu finansējums, kuru paša spē-
kiem sakrāt nav iespējams. Līdz šim 
vīrietis ES finansējumu nav izmanto-
jis, taču ir gatavs mest malā slinku-
mu un savu sapni īstenot. 

Pasākums norisinājās Eiropas 
Komisijas kampaņas «Mans reģions, 
mana Eiropa, mana nākotne» ietva-
ros ar Eiropas Komisijas pārstāvnie-
cības Latvijā atbalstu. 

darbotos ar šiem jautājumiem. 
Taču vispirms ir jāapzina darba 
apjoms un jātiek skaidrībā par to, 
kādi prioritārie mērķi tiks izvirzīti. 

Komitejas deputāti vienojās 
virzīt šo jautājumu izskatīšanai 
Izglītības, kultūras un sporta ko-
mitejas sēdē.   

Par plānotajiem projektiem Iecavas 
novadā pastāstīja Agnese Hauka.
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Datu avots: Iecavas novada pašvaldības administrācijas 
Dzimtsarakstu nodaļa 

Kāds bijis 2019. GADS : : :
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21. janvārī ZPR Attīstības padomes 
sēdes dienas kārtībā bija arī 
tikšanās ar satiksmes ministru 
Tāli Linkaitu, VAS «Latvijas Valsts 
ceļi» valdes priekšsēdētāju  
Jāni Langi un valdes locekli 
Mārtiņu Lazdovski, kuri 
sanāksmes dalībniekus 
iepazīstināja ar autoceļu attīstības 
programmu 2020.-2040. gadam.

Līdz šim Latvijas autoceļu attīstī-
ba ir plānota trīs gadu nogriežņos, ņe-
mot vērā ceļu atjaunošanai pieejamo 
finansējumu. Noteikti ir cilvēki, kas 

Zemgales pašvaldību vadītājiem prezentē autoceļu attīstības programmu

Zemgalieši tiekas Iecavā

Sēdes darba kārtībā līdzte-
kus tādam svarīgam jautājumam 
kā autoceļu attīstības program-
ma turpmākajiem 20 gadiem tika 
lemts par projekta «Zemgales kul-
tūras programma 2020» iesnieg-
šanu Valsts Kultūrkapitāla fonda 
mērķprogrammu projektu kon-

kursam u. c. aktualitātes.
Viens no jautājumiem bija 

veltīts telemedicīnai Latvijas re-
ģionos, kas paredz tehnoloģiju 
apvienošanu ar augstas kvali-
tātes aprūpi pacientu mājās un 
feldšerpunktos, sniedzot iespēju 
attālināti sazināties ar ārstiem 
speciālistiem. Iecerēts izveidot sis-
tēmu, kuras ietvaros feldšeris vai 

apmācīts sociālais darbinieks pēc 
aprūpējamā lūguma sazināsies 
ar ārstu speciālistu, lai palīdzētu 
veikt telekonsultāciju (videozvanu 
tiešsaistē), kā arī palīdzēs ar mo-
bilās diagnostikas ierīcēm noņemt 
nepieciešamos mērījumus, kas 
drošā veidā tiks nosūtīti medicī-
nas iestādei. 

Kā vienu no telemedicīnas 

priekšrocībām tās izstrādātāji  
SIA «MedExprez» min to, ka tādē-
jādi tiks veikta agrīna slimību at-
klāšana un diagnostika, lai uzla-
botu iedzīvotāju veselības stāvokli 
un samazinātu kopējās ārstēša-
nas un aprūpes izmaksas.

Pēc sēdes pasākuma dalībnie-
ki apmeklēja akciju sabiedrību 
«Balticovo». 

ilgtermiņa dokumentu izstrādi uzska-
ta par māžošanos, ja nav sakārtoti 
ikdienas ceļu uzturēšanas jautājumi, 
taču pārdomāts, plašāks nākotnes 
skatījums ir svarīgs, lai plānotu un 
pamatotu nepieciešamo finansēju-
mu ceļu attīstībai, uzsvēra satiksmes 
ministrs Tālis Linkaits. «Ambiciozs 
plāns, bet, ja nav skaidras nākotnes 
vīzijas, nevar strādāt arī īstermiņā. Ar 
šo stratēģiju vēlamies arī parādīt sa-
biedrībai, ko vēlamies sasniegt, kādu 
ceļu tīklu izveidot,» sacīja ministrs.

Autoceļu attīstības programmu 
2020.-2040. gadam izstrādā Satik-
smes ministrijas un VAS «Latvijas 

Valsts ceļi» (LVC) eksperti. Stratēģi-
ja paredz veidot ātrgaitas valsts ceļu 
«mugurkaulu» starp lielākajām Latvi-
jas pilsētām. Plānots, ka tie būs ceļi 
ar atdalītām brauktuvēm un divām 
joslām katrā braukšanas virzienā. Lai 
pārvietošanās pa šiem ceļiem būtu 
droša, uz ātrgaitas ceļiem tiek pare-
dzēti divlīmeņu pieslēgumi un pārva-
di, kā arī attīstīts paralēlo ceļu tīkls. 
Paralēli ātrgaitas autoceļu infrastruk-
tūrai plānots izveidot komunikāciju 
koridorus, kas palīdzētu nodrošināt 
dažādu viedo transporta sistēmu 
aprīkojuma un 5G infrastruktūras 
izveidi. Tāpat paredzēts veidot drošu 

velo infrastruktūru, kas ir nodalīta no 
transporta plūsmas, pašu veloceliņu 
izbūvi gan atstājot pašvaldību ziņā. 

Kopumā nākotnes mērķis ir ātra 
un droša pārvietošanās pa maģistrā-
lajiem ceļiem un efektīvs ceļu tīkls, 
prezentācijā sacīja LVC valdes loceklis 
Mārtiņš Lazdovskis. Stratēģija pa-
redz Rīgas apvedceļa pārbūvi atbilsto-
ši ātrgaitas ceļu standartiem, jo tam 
jākļūst par lielāko artēriju, kas uzņem 
maģistrālo plūsmu. Starp izaicināju-
miem - vēl viena Daugavas šķērsoju-
ma izveide, kuru plānots izbūvēt reizē 
ar dzelzceļa līniju Rail Baltica.
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Ar lielu atsaucību aizvadīta 
noslēdzošā lekcija par uzturu un 
veselīga ēdiena pagatavošanas 
meistarklase iecavniekiem, 
kuru vadīja SIA «Garuda Foods», 
piedaloties uztura speciālistei 
Dacei Strautniecei. 

Pasākums norisinājās 18. janvā-
rī Iecavas pamatskolas viesmīlīgajās 
telpās. Pasākuma dalībnieki varēja 
konsultēties ar uztura speciālisti un 
saņemt informatīvos materiālus par 
veselīgu uzturu. Lūk, dalībnieku at-
sauksmes pēc nodarbības:

• Ļoti vērtīga informācija, aizraujo-
šas receptes, gardi ēdieni jaukā kom-
pānijā. (Endija)

• Piedaloties nodarbībās, iespē-
jams iegūt daudz noderīgas infor-
mācijas, kas palīdz mainīt savu dzī-
vesveidu, uzturu, domāšanu un ko-
municēšanu paceļ augstākā līmenī. 
Garšvielu dažādība, ko varam pie-
lietot, ir neiedomājama. Paldies gan 
pasniedzējiem, gan pavāriem, gan šī 
projekta iniciatoriem. (Ilze)

• Šajā projektā piedalos no  
2017. gada 23. novembra. Esmu 
guvusi daudz jaunas un vajadzīgas 
informācijas par veselības uzlaboša-
nu, garšvielu pielietojumu un garšīgu 
ēdienu pagatavošanu. Ļoti liels pal-
dies grupas vadītājiem. (Irēna)

• Paldies projekta vadītājiem par 
ļoti labu izvēli un fantastiskajiem 

5.lpp.

Veselības veicināšanas projektu noslēdz uztura seminārs

«Garudas» cilvēkiem par informāciju, 
cilvēcīgumu un sirsnību. Paldies vi-
siem, kuri piedalījās, lai mēs iegūtu 
ko labu sevis pilnveidošanai. (Vēs-
ma)

• Super! Biežāk vajadzētu šādas 
izglītojošas nodarbības. (Anna)

• Paldies par iespēju uzzināt ko 
jaunu. Gribētos vairāk uzzināt tieši 
par sabalansētu uzturu. (Evelīna)

• Šajā projektā esmu iesaistījusies 

pirmo reizi. Esmu sajūsmā! Ļoti zinoši, 
vienkārši pasniedzēji, labi var izprast. 
Tā bija sava veida māksla. Paldies! 
Novēlu, lai būtu iespēja biežāk un 
vairāk sniegt pozitīvu, daudzveidīgu 
informāciju par ēdiena gatavošanu. 
(Valentīna)

• Žēl, ka pēdējā diena šajā pro-
jektā. Prieks par jaunajiem, uzņēmī-
gajiem profesionāļiem, no kuriem arī 
vecākā paaudze var daudz ko mācī-

ties. Noteikti meklēšu iespēju vēl tik-
ties. (Tatjana)

• Man šī nebija pirmā reize, no-
teikti piedalīšos vēl kādos projektos. 
Jauki! (Dace)

• Ļoti patīk šādi pasākumi, kur 
var gūt papildu prasmes gatavošanā 
un uzklausīt padomus. Labprāt pie-
dalītos atkal! (Dita un Amanda)

Savukārt Garudas komanda 
saka lielu paldies kuplajai Iecavas 
grupai, kas pēdējā nodarbībā sevi 
nodēvēja par «Iecavas Gardēžiem», 
par izrādīto interesi un entuziasmu, 
apmeklējot veselīga uztura meistar-
klases: «Jūs bijāt labākā grupa, ar 
ko esam strādājuši. Jūsu interese 
un vēlme uzzināt veselīgu ēdienu 
pagatavošanas nianses arī mums 
lika augt un domāt, ko interesantu 
un jaunu katru reizi varam piedā-
vāt jūsu garšas kārpiņām. Ticam un 
zinām, ka iegūtās zināšanas izman-
tosiet savā ikdienas ēdienkartē! Uz 
tikšanos jaunās meistarklasēs!»

Projekta īstenošanas gaitā trīs 
gadu periodā notikuši sēsi pasāku-
mi, kuros uztura speciālists stāstījis 
par veselīga uztura pamatprincipiem 
un gatavoti dažādi veselīgi ēdieni.

Pasākumu organizēja Iecavas 
novada pašvaldība sadarbībā ar  
SIA «Garuda Foods» Eiropas Sociālā 
fonda projekta SAM 9.2.4.2. «Pasā-
kumi vietējās sabiedrības veselības 
veicināšanai un slimību profilaksei» 
projekta Nr. 9.2.4.2/16/I/038 «Vie-
tējās sabiedrības veselības veicinā-
šana un slimību profilakse Iecavas 
novadā» ietvaros. 

Stratēģija paredz, ka no Latvijas 
attīstības centriem līdz Rīgas apved- 
ceļam būtu jānokļūst ne ilgāk kā di-
vās stundās un maksimālais atļau-
tais ātrums uz šiem ceļiem varētu 
būt 130 kilometri stundā. Nākamā 
prioritāte pēc ātrgaitas maģistrā-
lo ceļu izveides ir primāro reģionālo 
ceļu tīkla izveide, kas savienos attīs-
tības centrus ar maģistrāli. Iecerēts, 
ka no Rīgas aglomerācijas (Tukums, 
Jelgava, Bauska, Ogre, Sigulda) Rī-
gas apvedceļš jāsasniedz ne ilgāk kā 
30 minūtēs.       

Autoceļu Via Baltica plānots 
attīstīt par galveno tranzīta artēri-
ju savienojumam ar Rietumeiropu 
un Skandināviju. Tā kā ir jau zinā-
mas iestrādes apvedceļu izbūvei pie  
Iecavas un Bauskas, tad šie projekti 
varētu būt realizējami tuvākajā pār-
skatāmajā periodā, atzīmēja M. Laz-
dovskis, uzsverot, ka šī ir viena no 
lielākajām problēmām, kas jārisina 
Zemgales reģionā. Neesot normāli, ka 
cilvēkiem 40 minūtes jāpavada sa-

strēgumos pie Rīgas. Tas nav tikai zau-
dētais laiks, bet arī liels apjoms gaisā 
nevajadzīgi izkūpinātas degvielas. Un 
jārēķinās, ka satiksmes intensitāte uz 
autoceļiem arvien palielinās. Mērījumi 
rāda, ka vidēji gadā transportlīdzekļu 
skaits uz autoceļiem palielinās par 5%, 
bet ir autoceļi, uz kuriem šis palielinā-
jums sasniedz pat 10%.

Diemžēl kopš neatkarības atgū-
šanas teju 30 gadu laikā no jauna 
izdevies uzbūvēt tikai Saulkrastu ap-
vedceļu, bet pārējie resursi līdz šim 
tērēti padomju laikā būvēto autoce-
ļu uzturēšanai vien. Šīs stratēģijas 
izstrāde vēl negarantē tās izpildi, jo 
politiķiem būs jāizvēlas, vai realizēt 
stratēģijā plānoto, savukārt Finanšu 
ministrijai jāturpina aktīvi strādāt 
pie papildu finansējuma avotu mek-
lēšanas autoceļiem. 

Sākoties diskusijām, ZPR Attīstī-
bas padomes priekšsēdētājs Aivars 
Okmanis ierosināja jaunajā stratēģi-
jas reģionālo ceļu tīklā iekļaut reģio-
nam svarīgo «Zemgales jostas» auto-
ceļu Bauska–Aizkraukle. Savukārt 
Ozolnieku novada domes priekšsēdē-

tājs Dainis Liepiņš norādīja, ka ne-
vis ātrums, bet ērtums un drošība ir 
maģistrāļu būtiskākā problēma. Līdz 
Rīgai nokļūt var ātri, taču pie Rīgas 
ūdensgalvas visi iesprūst, tāpēc vis-
pirms būtu jārisina šī problēma. Tā-
pat ir svarīgi plānot, kā iedzīvotāji va-
rēs šķērsot šīs ātrgaitas maģistrāles, 
vai tas būs ērti un droši izdarāms.

Esot arī daudz problēmu, kuras 
skar jau esošos autoceļus: rotācijas 
apļi ar nepārdomātiem rādiusiem, 
neskaidri izvietotās ceļazīmes, kuru 
dēļ bieži vien autovadītājiem ir grū-
tības nonākt vajadzīgajā galamērķi. 
Ārvalstīs šī situācija ir daudz sakār-
totāka. D. Liepiņš uzskata, ka bieži 
vien problēma nav līdzekļu, bet zino-
šu speciālistu trūkumā, jo būvnieki 
uzbūvē to, ko projektētāji ir uzpro-
jektējuši un pasūtītāji akceptējuši: 
«Problēma nav naudā, bet smadze-
nēs. Lielu projektu realizācijā mums 
ir vajadzīgi prāti ar pieredzi no citām 
valstīm, kur šādi projekti nav nekas 
jauns.» D. Liepiņš aicināja izveidot 
darba grupu, lai varētu ar autoceļu 
attīstību saistītās problēmas apjaust 

un risināt vēl pirms reālu darbu uz-
sākšanas: «Svarīgi jau pašā sākumā 
ielikt kārtīgus pamatus, lai tā māja 
nav šķība.» 

M. Lazdovskis piekrita teiktajam 
un norādīja, ka jau šogad tiks veikts 
autoceļu audits, lai izskaustu nepa-
reizas un mulsinošas ceļazīmes. Viņš 
atbalstīja arī ieceri sanākt kopā, lai 
padziļināti analizētu satiksmes prob-
lēmas, jo «nav jēga ieviest muļķīgu 
risinājumu tikai tāpēc, ka to paredz 
standarti, bet lietotājiem neder».

Zemgales pašvaldību vadītāji in-
teresējās par investīciju programmu 
autoceļu attīstībai administratīvi 
teritoriālās reformas kontekstā - 
vai vides aizsardzības un reģionālās 
attīstības ministra Jura Pūces solītie  
300 miljoni vietējas nozīmes un paš-
valdību autoceļu sakārtošanai nepa-
liks tikai skaisti cipari uz papīra. Sa-
tiksmes ministrs atbildēja, ka atbalsta 
jebkuru ieceri sakārtot vietējos ceļus, 
taču par administratīvi teritoriālo re-
formu nav atbildīga Satiksmes minis-
trija: «Kur Pūce tos miljonus salasīs, 
tā ir viņa kompetence…» 

Zemgales pašvaldību vadītājiem prezentē autoceļu attīstības programmu

Sintija Kalēja
novada pašvaldības 
administrācijas projektu vadītāja

no SIA «Garuda Foods» albuma
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Sporta ziņas

Laba ziņa pacientiem

Uzņēmēj, piesakies!

Šogad Ēnu diena norisināsies 
12. februārī un tās tēma – 
perspektīvās profesijas, kuras 
nākotnē, saskaņā ar šī brīža 
darba tirgus prognozēm, 
būs pieprasītākas nekā tajās 
pieejamo speciālistu skaits. 

Pamatā tās ir profesijas tādās 
nozarēs kā dabas zinātnes, mate-
mātika, informācijas tehnoloģijas, 
inženierzinātnes, ražošana, būv-
niecība un veselības aprūpe.

Ēnu diena ir pasaulē atpazīs-
tama un atzīta Junior Achieve-
ment karjeras izglītības program-
ma 1.-12. klašu skolēniem, kuras 
laikā skolēni apmeklē kādu darba 
vietu un 4–6 stundu garumā vēro 
interesējošās profesijas pārstāvja 
darba ikdienu. 

Latvijā Ēnu diena ir biznesa iz-
glītības biedrības Junior Achieve-

13. janvārī Iecavas novada sporta skolas «Dartija» vieglatlēti piedalījās 
Ogres NSC atklātajās sacensībās vieglatlētikā U-14 grupai. Rezultāti:
Žanete Sinkovska – 2. vieta 600 m (1:56,36 sek.), Anete Ance Berkmane –  
3. vieta augstlēkšanā (1,35 m), Kristīne Elizabete Čuba – 4. vieta lodes 
grūšanā (9,56 m), Kārlis Daniels Lazda – 2. vieta augstlēkšanā (1,45 m),
Kristiāns Štībelis – 4. vieta augstlēkšanā (1,40 m), Nojus Puntusevicius –  
6. vieta 600 m (1:58,48 sek.).

Iepriekšējā nedēļā norisinājās Iecavas novada galda tenisa sacensību  
4. kārta. Otrdien, 14. janvārī, tika noskaidroti veiksmīgākie jauniešu 
grupas dalībnieki. 
Top 3 meitenēm: 1. vieta Monta Milzere, 2. vieta Linda Pūķe,  
3. vieta Anastasija Ruda.
Top 3 zēniem: 1. vieta Mareks Lauciņš-Veiners, 2. vieta Igors Kovaļonoks,
3. vieta Rodrigo Cīrulis. 

Ceturtdien, 16. janvārī, notikušajās galda tenisa sacensībās piedalījās  
19 pieaugušo grupas dalībnieku. Sacensību 4. kārtā vislabāk veicās:
1. vieta Rēzija Meļķe
2. vieta Verners Rinkovičs
3. vieta Vilnis Gailums
4. vieta Ivars Štelmahers
5. vieta Rolands Linejs
6. vieta Sandris Juhnēvičs 

18. janvārī Kuldīgā jau desmito reizi norisinājās «Kuldīgas Katrīnas 
kausa» izcīņas sacensības vieglatlētikā. Jubilejas sacensībās piedalījās 
158 atlēti no 12 valstīm, tostarp Iecavas novada sporta skolas «Dartija» 
vieglatlēti. Vislabāk veicās iecavniekam Gustavam Riekstiņam, kurš  
60 m finālskrējienā izcīnīja 5. vietu (7,25 sek., 7,22 sek. priekšskrējienā). 

LJBL spēļu rezultāti: 16. janvārī Iecavā norisinājās Latvijas Jaunatnes 
basketbola līgas čempionāta spēle U-14 grupai, kurā Voldemāra Pāruma 
trenētie puiši izcīnīja uzvaru.
Iecava/Vecumnieki – BJSS Rīga/Centrs 3
110:33 (G. A. Hofmanis 36, M. Caune 20, A. Karpovs 17)
Mini spēles U-12 vecuma grupas basketbolistiem nedēļas nogalē notika 
Ikšķilē. 
18. janvārī 
Iecava – BS Rīga/Pārgaugava  
33:21 (T. Līrums 12, G. Filipsons 8, M. Pavilons 8)
Sigulda – Iecava 
40:18 (T. Līrums 8)
19. janvārī
Iecava – Līvāni/Jēkabpils 39:27 (G. Filipsons 16, M. Pavilons 7)
Ikšķile – Iecava 28:32 (G. Filipsons 10, T. Līrums 6)

Sporta centra «Mēmele» kausa izcīņas sacensības galda tenisā 
jauniešiem Bauskā norisinājās 18. janvārī. Sacensībās piedalījās Iecavas 
novada sporta skolas «Dartija» izglītojamie Hetere Hete Zāģere, Monta 
Milzere, Linda Pūķe, Šarlīna Žikare, Reinis Rozentāls un Igors Kovaļonoks, 
treneris – Egmonts Cildermanis. Rezultāti:
Meitenes 
2. vieta Hetere Hete Zāģere
3. vieta Monta Milzere
5. vieta Linda Pūķe
7. vieta Šarlīna Žikare
Zēni
1. vieta Reinis Rozentāls
10. vieta Igors Kovaļonoks 

20. janvārī Rīgā norisinājās U-14 grupas atlases sacensības Latvijas 
čempionātam vieglatlētikā. 
No Iecavas novada sporta skolas «Dartija» audzēkņiem Latvijas 
čempionātam kvalificējušies: 
Anete Ance Berkmane - 1. vieta augstlēkšanā (1,49 m)
Žanete Sinkovska - 5. vieta 1000 m skrējienā (3:30,78 sek.)
Anete Ance Berkmane, Žanete Sinkovska, Keita Zariņa, Sindija Šimiņa –  
4 x 160 m stafete (1:46,83 sek.)
Kristiāns Štībelis – 3. vieta augstlēkšanā (1,50 m)
Kārlis Daniels Lazda – 4. vieta augstlēkšanā (1,45m)
Nojus Puntusevicius – 4. vieta 1000 m skrējienā (3:23,96 sek.)
Kārlis Daniels Lazda, Nojus Puntusevicius, Erlends Strautmanis, Kristers 
Strautmanis – 4 x 160 m stafete (1:44,76 sek.). 

Nacionālais veselības dienests 
(NVD) informē, ka no 20. janvāra 
visiem pacientiem ar metastātisku 
ādas melanomu – iepriekš neārstē-
tiem pacientiem ar BRAF pozitīvu 
un BRAF negatīvu mutāciju, kā 
arī pacientiem ar BRAF pozitīvu 
mutāciju, kuri progresējuši pēc 
iepriekš saņemtas mērķterapijas, - 
tiek nodrošināta valsts apmaksāta 

ārstēšana ar  imūnterapiju.
Līdz ar to metastātiskas melano-

mas ārstēšana Latvijā, tāpat kā pārē-
jās Baltijas valstīs, tiks nodrošināta 
atbilstoši starptautiskajām melano-
mas ārstēšanas vadlīnijām. 

NVD norāda, ka to, kāda terapi-
ja katram ļaundabīgas ādas mela-
nomas pacientam ir visatbilstošākā, 
izvērtē un nozīmē ārsts.  

ment Latvia (JA Latvia) reģistrēta 
preču zīme.

Ēnu dienas mērķis ir iepazīsti-
nāt skolēnus ar dažādu profesiju 
un nozaru prasībām, lai palīdzētu 
jauniešiem izvēlēties profesiju un 
atbilstoši sagatavoties darba tir-
gum.

Šī ir programma, kas jau dau-
dzus gadus sekmīgi iekļauj izglītī-
bas procesā karjeras jautājumus, 
rosinot jauniešus plānot savu nā-
kotni jau skolas laikā. Veidojot 
sadarbību starp skolu, sabiedrību 
un darba vidi, Ēnu diena sekmē 
jauniešu integrāciju sabiedrībā un 
darba tirgū nākotnē.

Jums ir iespēja iepazīstināt 
jauniešus ar savu uzņēmumu, 
piesakot vakanci Ēnu dienas 
mājaslapā (www.enudiena.lv) līdz 
30. janvārim. 

28. janvārī pl. 11.00-16.00 
Iecavas kultūras nama 

mazajā zālē norisināsies 
BEZMAKSAS SEMINĀRS 

siltumnīcu kultūru 
audzētājiem. 

Dalībnieki saņems vērtīgu 
informāciju par lapu, augsnes 
un ūdens analīžu nozīmi un 

izmantošanu augu mēslošanā 
un laistīšanā. Plašāka 

informācija - www.iecava.lv.
Pieteikšanās - internetā 
vai pa tālruni 67807711.

28. janvārī pl. 15.00-17.00 
Iecavas vidusskolā notiks 
BEZMAKSAS SEMINĀRS 
DARBA DEVĒJIEM UN 
DARBA AIZSARDZĪBAS 

SPECIĀLISTIEM 
«OiRA – interaktīvs 

rīks darba vides risku 
novērtēšanai».

Lūdzam pieteikt savu dalību 
seminārā, elektroniski 

aizpildot pieteikuma anketu 
http://stradavesels.lv/
kalendars/event-4683/

pieteikties-28.01.2020./

Plašāka informācija - 
www.iecava.lv. 
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Reklāma un sludinājumi : : : Kultūras namā

Apsveikums : : :
Lai mākoņi izklīst, saule laistās,
Lai cerību koki debesis skar,
Lai visu labo, cēlo un skaisto
Dzīvē vēl izbaudīt var.  /E. Donate/       

Sirsnīgi sveicam skaistajā jubilejā 
SILVIJU LAKSTIŅU! Vēlam veselību, izturību un prieku. 

Zemgales ielas 13A mājas iedzīvotāji

Aizsaulē aizgājuši

Vitauts Pučeta (27.02.1961.-17.01.2020.)

 Smilts, grants, šķembas, 
melnzeme, kūtsmēsli, kūdra. 

      PAKALPOJUMI:
◊  pašizgāzēji, konteineri
◊  ķēžu ekskavators, buldozers 
◊  universālais ekskavators 
◊  mini iekrāvējs Bobcat
◊  mini ekskavators (3,5 t)                      

 Tālr. 29457686.

Aicina darbā : : :
ZS «Upmaļi», reģ.  
Nr. 43601015973, meklē lauk-
saimniecības darbiniekus(-ces).
Darba uzdevumi: sīpolloku stā-
dīšana, lociņu tīrīšana, burkānu 
fasēšana. Nepieciešama pieredze 
lauku darbos, atalgojums 500-
700 EUR. Atrašanās vieta: Ieca-
vas nov. Zālīte. Tālr. 22833485; 
22833483.

SIA «Baltijas moteļu grupa»  
(reģ. Nr. 40003402685) aicina 
darbā istabeni-apkopēju un ad-
ministratoru(-i) motelī «Brencis». 
Atalgojums - 430 EUR pirms 
nodokļu nomaksas.  
Tālr. 29496319; 29251290.

VECĀKI! 
Ja jūsu bērni dzimuši 

2013., 2014., 2015., 2016., 
2017., 2018., 2019. gadā, 

ir deklarēti Iecavas novadā, bet 
neapmeklē bērnudārzu, 

lūdzam saņemt 
Ziemassvētku paciņas 

Iecavas Sociālajā dienestā 
Dzirnavu ielā 1 

iestādes darba laikā 
līdz 24. janvārim.

Biedrība «Latvijas Zemnieku federācija» organizē 
mācības «Saimniekošanas iespējas mazajās saimniecībās – 

darbības attīstība, dažādošana, paaudžu maiņas nodrošināšana, 
uz tirgu vērstas produkcijas ražošana».

Norises vieta un laiks: Viesu nams «Viestarti», Iecava, 
Iecavas novads, un ZS «Cepļi», Iecavas novads, 
29. un 30. janvārī no plkst. 10.00 līdz 17.00. 

Aicinām pieteikties, zvanot pa tālr. 26536985 (Aigai) 
vai rakstot e-pastā: info@lzf.lv. Dalībnieku skaits ierobežots!

SIA «Latvijas Lauku konsultāciju un 
izglītības centrs» filiāle

 Meža konsultāciju pakalpojumu centrs 
aicina meža īpašniekus, viņu radinie-
kus un mežsaimniecībā nodarbinātos 

piedalīties piecu dienu bezmaksas 
mācībās par tēmu 

«MEŽIZSTRĀDE – DARBS 
AR MOTORINSTRUMENTIEM». 

Pēc mācību kursa beigšanas 
eksāmens, lai iegūtu motorzāģa 

lietošanas apliecību. 
Maksa par apliecību 25 EUR. 

Mācības plānotas februārī-martā.
Apmācību kursa dalībnieku vietu 

skaits ir ierobežots, tāpēc iepriekšēja 
pieteikšanās mācībām obligāta:  

rita.dasciora@mkpc.llkc.lv  
vai 22019356.


